
 ZÁPIS č. 18 (66) 
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 9. prosince 1997 
 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 

 
Přítomni:   viz presenční listina 

Omluveni:  Kří�/FaVU, Hole�inský/FCH, Melcher/FAST, Kří�/FP 

Neomluveni:  Skácel/FaVU 

Hosté:   rektor Vavřín, prorektor Kadrno�ka, prorektor Sáha, prorektor Hobst 
   Ing. Pěnčík, Dobiá�ová/Rada studentů 
 
 
PROGRAM:  
1.  Kontrola zápisu a úkolů 
2.  Slo�ení slibů nově zvolených zástupců do studentské  komory AS VUT z FT a FaME  
3.  Příprava projektu rekonstrukce budovy Antonínská 1, včetně návrhu finančního zabezpe-
čení - rektor Vavřín, prorektor Hobst, kvestor Černý 

4.  Vyjádření členů EK AS VUT ke schválení �ádosti kvestora ve věci �Pronájmu pozemku, 
ke kterému má VUT v Brně právo hospodaření pro firmu ÖMV, s. r. o.� 

5.  Návrh tvorby rozpočtu VUT na rok 1998 (úkol 16.1) - prorektor Sáha, Ing. Pěnčík 
6.  Pověření zástupce AS VUT na jednání Stavebních komisí VUT 
7.  Informace prorektora Kadrno�ky o jednání VR VUT  o CDV  
8.  Vyjádření členů LK AS VUT ke schválení předlo�eného Statutu Fakulty chemické a jeho 

příloh 
 9. Různé 
 
Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
Ing. Kozák upozornil na chybné uvedení titulu Prof. Balátě v zápise č. 16 ze dne 11. 11. 1997, 
str. 2, Úkol 15.4 - �Doc. Balátě po�ádal.....�, dále bylo opomenuto, �e Prof. Němeček se 
z posledního jednání AS VUT dne 25. 11. 1997 omluvil. Sekretariát AS VUT se za oba omyly 
omlouvá. 

Úkol 15.4 
Pro�etřit opodstatněnost existence STZ jako celo�kolského útvaru - rektor Vavřín 
Termín: 9. 12. 1997 
Vedoucí ústavů TVS zaslali děkanům FS, FEI a FAST návrh na převod STZ na vý�e jmeno-
vané fakulty. Děkani FS, FEI a FAST doporučují společnou organizaci sportovních aktivit 
v rámci VUT a to formou rektorátního pracovi�tě - viz písemné vyjádření děkanů FS, FEI 
a FAST ze dne 27. 11. 1997, které je přílohou zápisu z dne�ního jednání AS VUT.  
Senátoři po�ádali o předlo�ení návrhů ústavů TVS, které rovně� bude přílohou zápisu 
z dne�ního jednání.    

Úkol 16.1 
Rozpracovat návrh tvorby rozpočtu VUT na rok 1998 a předlo�it jej EK AS VUT. Při tvorbě 
návrhu doporučuje AS VUT sní�ení centrálních fondů a útvarů - viz bod Ad 5) 
Úkol je průbě�ně plněn.  
Nový termín: 13. 1. 1997 
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Ad 2) Slo�ení slibů nově zvolených zástupců do studentské  komory  
          AS VUT z FT a FaME 
Do AS VUT byla na FT zvolena Ing. Magda Sergejevová (studentka doktorandského studia),  
spolu s nově zvoleným studentem z FaME Tomá�em Novákem slo�ila a podepsala slib člena 
AS VUT. Na FA byla zvolena studentka Petra Luká�ková, která slib nemohla zatím slo�it 
z důvodu nepředlo�ení pověřovací listiny z FA, účastnila se proto dne�ního jednání pouze 
s hlasem poradním. Studentka doktorandského studia FAST Ing. Barbora Kopečná se dne�ní-
ho jednání nezúčastnila, slib  slo�í na pří�tím zasedání AS VUT. 
 
 
Ad 3) Příprava projektu rekonstrukce budovy Antonínská 1,  včetně  návrhu  
          finančního zabezpečení -  rektor Vavřín, prorektor  Hobst, kvestor Černý 
Akademické senáty FA a FEI projednaly na svých zasedáních otázku přípravy projektu rekon-
strukce budovy Antonínská 1 a předlo�ily svoje písemná stanoviska. Tato stanoviska přečetl 
Ing. Zmrzlý a jsou přílohou dne�ního zápisu. Senátoři z ostatních fakult vystoupili jednotlivě, 
aby prezentovali stanoviska fakultních AS.  

⇒ Doc. Münsterová  
Předseda AS FS informoval senátory o Stanovisku AS FAST. Plánek Centra VUT byl vy-
vě�en na vývěsce AS v�em k nahlédnutí a zvá�ení připomínek.V současné době se AS FS 
neztoto�ňuje s náhradními projekty, které AS FAST navrhuje a doporučuje, aby objekt An-
tonínská 1 zůstal v majetku VUT a byl opraven. Nesouhlasil by pouze v případě, kdyby re-
konstrukce neúměrně finančně zatí�ila fakulty. 
Na jednání AS FS byl vznesen dotaz, zda kromě architektonické studie byla vypracována 
i technická studie, týkající se statiky základů, izolací a celkového stavu budovy, zda ne-
znemo�ňuje uskutečnění záměru.  
Dotaz zodpověděl prorektor Hobst: Stavebně - technický průzkum objektu Antonínská 1 
byl vypracován Ústavem stavebnin a zku�ebních metod FAST, závěrem bylo konstatováno, 
�e celkový stavebně-technický i stavebně-statický stav budovy Antonínská 1 je dobrý a ne-
brání provedení rekonstrukce. Prorektor Hobst za�le podrobnou písemnou zprávu předse-
dovi AS FS. 

⇒ Doc. Friedl 
AS FCH souhlasí s rekonstrukcí objektu a výstavbou Centra VUT s důrazem na dvě priori-
ty - vytvoření dostatečného prostoru pro Ústřední knihovnu a CVIS. 

⇒ Doc. Novotný 
Vzhledem k tomu, �e byl slu�ebně mimo Brno, neúčastnil se jednání AS FaVU, nezná pro-
to názor fakulty. 

⇒ Prof. Němeček  
AS FP vyjádřil svůj názor na svém zasedání dne 11. 11. 1997 a doporučuje pokračovat na 
přípravných pracích s podmínkou, �e financování bude z mimorozpočtových zdrojů VUT. 
AS FP navrhl vyhlásit téma rekonstrukce objektu jako diplomovou práci pro studenty FP 
�Jako se dá objekt marketinkově vyu�ít�.  

⇒ Ing. Kozák 
AS FaME nezasedal, členové AS VUT z FaME si prohlédli budovu dne 25. 11. 97 a kon-
statovali, �e oprava objektu je nutná. �ádají odpověď na 2 zásadní otázky: Zdali je jistota, 
�e objekt nebude navrácen církvi a jaké bude financování rekonstrukce - souhlasí pouze 
v případě finančního krytí mimo rozpočet VUT. 
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⇒ Prof. Balátě 
AS FT se zabýval na svém zasedání Stanoviskem FAST, domnívá se, �e VUT takovou bu-
dovu potřebuje. Připomínka AS FAST - rozpor s investiční strategií - Generel VUT, IRP, 
Program rozvoje VUT - v�echny tyto dokumenty je mo�né o�etřit doplňky. AS FT se v�ak 
obává, zda se VUT podaří získat finanční prostředky mimo rozpočet VUT. 

Rektor Vavřín odpověděl na dotazy senátorů a zároveň se vyjádřil i ke Stanovisku FAST: 
• Na vrácení objektu církvi neexistuje právní nárok. �ádost o jeho navrácení by spadala do 

majetkového vyrovnání státu s po�adavky církví, které je formulováno jako �dar státu�, a 
to formou bezúplatného převodu nemovitosti dle usnesení vlády č. 211 ze dne 9. 4. 1997 
k převodu vymezeného nemovitého majetku státu do vlastnictví církevních právnických 
osob podle kategorizovaného seznamu uplatněných po�adavků. Dle rozhodnutí vlády ob-
jekt Antonínská nebyl zahrnut ani do této akce. 

• Posouzení, zda je morální v současné svízelné ekonomické situaci země �ádat o finanční 
příspěvek na rekonstrukci objektu, kterého se VUT nechce vzdát a jeho� dal�í vyu�ívání 
není bez rekonstrukce stejně mo�né, doporučil rektor ponechat na příslu�ných senátorech, 
poslancích a pracovnících M�MT. VUT bylo v minulosti posti�eno ji� mnohokrát a více 
ne� jiné vysoké  �koly, proč by mělo být posti�eno znovu právě proto, �e se jeho výročí se-
tkává se �patnou finanční situací státu? Mimo to po�adavky některých V� na mimorozpoč-
tový  finanční příspěvek i v současné ekonomické situaci jsou nesrovnatelně vy��í. 

• Návrh FAST na náhradní projekt, to je zlep�ení stávajícího stavu budov VUT, není ade-
kvátním protinávrhem. Instituce, které budou o příspěvku k výročí VUT rozhodovat, je bu-
dou pova�ovat za věc normálního hospodaření VUT. Co se týká projektu sportovi�ť PPV,  
pozemky v areálu sportovi�tě PPV nejsou zcela ve vlastnictví VUT, majetkoprávní vztahy 
s magistrátem se vyřizují bezvýsledně ji� několik let. 

• Vlastní vyu�ití budovy není zatím hotové, rektor velice vítá aktivitu z FP, FCH, FA, 
i  ostatní fakulty mají mo�nost se podílet na definitivním návrhu vyu�ití  Centra VUT v 
budově Antonínská. 

• Konkrétní realizace rekonstrukce bude ře�ena dle získání financí. Námětová část pro ka�-
dého člena AS VUT - hledat zdroje pro podporu financování tohoto projektu. 

Kvestor se vyjádřil k projektu z hlediska financování a realizace: 
• Zatím mohly být provedeny takové práce, které nejsou v rozporu s metodiku odboru 41 

M�MT - studijní architektonické návrhy.  
• Existuje několik variant financování projektu. Cílem je pokusit se získat individuální dota-

ce a stavbu provádět analogicky se způsobem financování  rekonstrukce Meopta II. Není 
známa strategie ře�ení rozpočtu V� - dojde k zásadní změně ve strategii rozdělování finan-
cí - souvisí s  otázkou jak ře�it investiční politiku �koly, atd., je mnoho nejasností, které by 
do 3 - 4 měsíců měly být ře�eny.  Stupeň neurčitosti předpokladu získání financí je tak vy-
soký, �e v současné době se nedá skutečně říci, jaké finance bude mo�no získat. 

• Zdůraznil, �e prioritně budou ře�eny stavební akce, které jsou zařazeny v IRP a stavební 
akce schválené Stavební komisí VUT, financování těchto akcí nebude ohro�eno. 

Po přečtení stanovisek a diskusi  lze konstatovat, �e Akademické senáty fakult souhlasí (s 
výjimkou nesouhlasu  AS FAST a neprezentovaného stanoviska FaVU) s pokračováním v 
projektu Centra VUT v rekonstruovaném objektu Antonínská 1, včetně zahrnutí návrhu finan-
cí do rozpočtu VUT na rok 1998, ov�em s přihlédnutím ke stanoviskům fakult, které odezněly 
na dne�ním jednání a jejich� připomínky je třeba respektovat. Zaji�tění financování bude úko-
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lem vedení VUT. Členové AS VUT  zdůrazňují nutnost průbě�né informovanosti  AS VUT o 
vývoji situace projektu.  

Hlasování: 
Kdo souhlasí s tím, aby vedení VUT pokračovalo v přípravě projektu Centra VUT v budově 
Antonínská 1? 
Pro - 21 hlasů 
Zdr�el se - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 

UAS 1 
Akademický senát VUT souhlasí s pokračováním na přípravě projektu Centra VUT v Brně 
v budově Antonínská 1 a se zahrnutím návrhu financí do rozpočtu VUT pro rok 1998. Svůj 
souhlas podmiňuje akceptováním vý�e uvedených připomínek AS fakult, prezentovaných na 
dne�ním zasedání AS VUT. 
 
Rektor se rozloučil se senátory a popřál jim hezké pro�ití vánočních svátků.  
 
 
Ad 4) Vyjádření členů EK AS VUT ke schválení �ádosti kvestora ve  věci "Pronájmu 
    pozemku, ke kterému má VUT v Brně právo hospodaření pro firmu ÖMV, s. r. o." 
Materiál byl zaslán členům EK. Doc. Hlavenka navrhl dodatek smlouvy neschválit z důvodu 
nevýhodných podmínek, za kterých byla smlouva v roce 1995 uzavřena. Členové AS VUT 
diskutovali o mo�nosti zru�ení smlouvy, nebo o vypracování nového dodatku za výhodněj�ích 
podmínek. Závěrem se členové  AS VUT rozhodli, vzhledem k nezpochybnitelné platnosti  
původní smlouvy, doporučit projednat s firmou ÖMV vypracování nové smlouvy za nových 
výhodněj�ích podmínek platných v roce 1998 - vy��í nájem, sankce při neuhrazení nájmu. 

Hlasování: 
Kdo souhlasí s vypracováním nové smlouvy s firmou ÖMV? 
Pro - 20 
Zdr�el se hlasování - 1 hlas 
Proti - 0 hlasů 

UAS 2 
Akademický senát VUT doporučuje obnovit jednání s firmou ÖMV k uzavření nové smlouvy 
na obě parcelní čísla za nových podmínek v roce 1998 v souladu s dosa�ením co mo�no ma-
ximálního ekonomického přínosu VUT. Vypracováním nové smlouvy na celou výměru po-
zemků pověřuje AS VUT kvestora Černého, návrh nové smlouvy bude předlo�en členům EK 
AS VUT a projednán AS VUT.  
 
Ad 5) Návrh tvorby rozpočtu VUT na rok 1998 (úkol 16.1)  
           - prorektor Sáha, Ing. Pěnčík 
Prorektor Sáha a Ing. Pěnčík seznámili AS VUT se stavem prací na rozpočtu. Následovala 
diskuse členů AS VUT, ze které vze�el návrh, o kterém bylo následně hlasováno: Prorektor 
Sáha a Ing. Pěnčík vypracují ve dvou variantách modelový rozpočet VUT na rok 1998. První 
varianta předpokládá, �e budou naplněny společné náklady a zůstatek bude rozdělen na fakul-
ty. Druhá varianta (inversní) předpokládá naplnění zdůvodnitelných fakultních po�adavků 
a zůstatek bude rozdělen do společných nákladů. Zpracované materiály za�lou do 19. 12. 1997 
členům EK AS VUT k prostudování a dne 6. 1. 1997 se uskuteční společná pracovní schůzka 
členů EK s prorektorem Sáhou a Ing. Pěnčíkem. 
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Hlasování: 
Kdo je pro navr�ený postup přípravy rozpočtu na rok 1998? 
Pro - 21 hlasů 
Zdr�el se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
 
UAS 3 
AS VUT pověřuje prorektora Sáhu a Ing. Pěnčíka vypracováním  modelového rozpočtu na rok 
1998 ve dvou variantách. Zpracované materiály za�lou do 19. 12. 1997 členům EK AS VUT 
k prostudování a dne 6. 1. 1997 se uskuteční společná pracovní schůzka členů EK 
s prorektorem Sáhou a Ing. Pěnčíkem. Následně budou materiály rozeslány v�em členům AS 
VUT tak, aby mohly být na dal�ím zasedání AS VUT projednány. 
  
Ad 6) Pověření zástupce AS VUT na jednání Stavebních komisí VUT 
Ing. Zmrzlý obdr�el pozvánku na jednání Stavební komise, které se uskuteční v úterý dne 
16. prosince 1997 ve 13:30 hod. Ing. Zmrzlý navrhl,  aby se jednání stavebních komisí účast-
nil jako člen EK a profesně blízký odborník Prof. Melcher z Fakulty stavební. Prof. Melcher 
se dne�ního jednání neúčastnil, ale Ing. Zmrzlý ho s návrhem telefonicky seznámil a Prof. 
Melcher souhlasil. 

Hlasování: 
Kdo je pro, aby zástupcem ASVUT ve Stavební komisi byl Prof. Melcher? 
Pro -19 hlasů 
Zdr�el se hlasování - 1 hlas 
Proti - 1 hlas 

UAS 4 
AS VUT jako svého zástupce pověřuje na jednání Stavebních komisí VUT Prof. Melchera. 
 
Ad 7) Informace prorektora Kadrno�ky o jednání VR VUT  o CDV 
VR VUT projednala koncepci CDV dne 28. 11. 1997, po krátké diskusi přijala toto usnesení: 
�Vědecká rada VUT v Brně pova�uje za velmi důle�ité rozvíjet a osvojovat si nové vzděláva-
cí technologie i v podmínkách klasické technické univerzity. VR schvaluje návrh cílů distanč-
ního vzdělávání na VUT v Brně do roku 2000 a doporučuje vedení VUT a AS VUT přijmout 
potřebná organizační a materiální opatření pro realizaci této koncepce.� 
Doc. Münsterová informovala o tom, �e obdr�ela jako členka Předsednictva RV� materiál 
k připomínkování -  �Dlouhodobé výhledy a záměry V� do r. 2005�, zpracované M�MT ČR 
z podkladů zaslaných z vysokých �kol. V materiále není zahrnuta existence distančního vzdě-
lávání na VUT, neboť není �ířeji uvedena ani v dlouhodobém záměru VUT. 
  
Ad 8) Vyjádření členů LK AS VUT ke schválení předlo�eného  
          Statutu  Fakulty chemické a jeho příloh 
Vzhledem ke krátké době předlo�ení Statutu FCH členům LK a jejich velkému pracovnímu 
zatí�ení na konci roku bude Statut FCH projednán na pří�tím zasedání AS VUT. Mgr. Bo�ek 
pouze doporučil zvá�it, aby Jednací řád FCH nebyl přílohou Statutu, ale byl veden jako samo-
statný dokument, jeho� změna by nemusela být projednávána v AS VUT. Doc. Zbořil upozor-
nil na § 5, odst. 2 v části 1, který není v souladu s V� zákonem. Členové LK vypracují svoje  
připomínky a sejdou se začátkem pří�tího roku s předsedou AS FCH, termín schůzky bude 
upřesněn. 
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Ad 9) Různé 
⇒ Zástupkyně Rady studentů VUT slečna Dobiá�ová seznámila senátory s přípravou repre-

zentačního plesu VUT. Ples se uskuteční dne 26. března 1997 v hotelu International, před-
bě�né náklady budou činit zhruba 120 tis. Kč. Rada studentů by chtěla po�ádat AS VUT 
o schválení příspěvku na úhradu zálohy ve vý�i asi 40 000,- Kč za nájem v Internationalu. 
Rozpočet VUT bude schválen nejdříve v březnu pří�tího roku, záloha musí být zaplacena 
začátkem února 1998, technicky je nutné zabezpečit tak, aby mohla být čerpána.  

Hlasování: 
Kdo souhlasí s úhradou částky 40 000, -Kč za úhradu zálohy nájmu v hotelu International  
(v krajním případě formou bezúročné půjčky VUT Radě studentů)? 
Pro - 21 hlasů 
Zdr�el se hlasování - 0  
Proti - 0 hlasů 

UAS 5 
AS VUT souhlasí s úhradou finanční částky 40 000,- Kč na zálohu za pronájem prostor 
v hotelu International za účelem konání reprezentačního plesu VUT ( v krajním případě 
formou bezúročné půjčky VUT Radě studentů). 
 

⇒ Doc. Hlavenka se dotázal kvestora na mo�nost nedočerpání provozních prostředků tak, 
jako bylo např. ře�eno v případě OON. Kvestor upozornil na nutnost dodr�ení zákona při 
způsobu hospodaření s hospodářskými prostředky, zále�itost bude pro�etřena. 

⇒ Ing. Kozák po�ádal kvestora o kopii smlouvy, která byla uzavřena mezi vedením SKM 
a IPB. Kvestor přislíbil smlouvu zaslat.  

⇒ Ing. Zmrzlý po�ádal předsedy komisí o písemnou informaci o činnosti LK a EK AS VUT 
ke zpracování výroční zprávy AS VUT. 

     
Pří�tí zasedání AS VUT se uskuteční dne 13. ledna 1998 v 8:00 hodin v zasedací místnosti 
rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 
 
PŘÍLOHY: 
1.  Stanovisko AS FA k záměru konverze budovy Antonínská 1 na Centrum Vysokého učení 

technického v Brně 
2.  Stanovisko AS FEI k budování Centra VUT 
3.  Vyjádření děkanů FS, FEI, FAST k ře�ení problematiky sportovních aktivit na VUT 
4.  Návrh ústavů a katedry TV VUT na rozdělení objektů STZ na fakulty 
 
ÚKOLY: 
Úkol 18.1 
Obnovit jednání s firmou ÖMV k uzavření nové smlouvy na obě parcelní čísla za nových pod-
mínek v roce 1998 v souladu s dosa�ením co mo�no maximálního ekonomického přínosu 
VUT.  
Zajistí: kvestor Černý 
Termín:13. 1. 1998.  

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r. 
 
Zapsala: J. Cardová 


